
P R O T O K Ó Ł   Nr XXIII/09  
 
z dwudziestej trzeciej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu                       
29 lipca 2009  w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem radnego 
Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  
========================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 05 - zakończono o godz. 1200. 

Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 
 

Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3. Pani Marianna Michalska  - Skarbnik Gminy 
4. Kierownicy referatów i pracownicy Urzędu Gminy  
5. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   -  34 
6. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -    4  
 

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając 

obrady przywitał zaproszonych gości, przybyłych radnych, pracowników Urzędu 
Gminy oraz  sołtysów.           
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił radnych 
o zgłaszanie wniosków i uwag do przedstawionego porządku obrad.  śadnych 
zmian i nowych propozycji tematycznych nie zgłaszano.  
Porządek dzienny obrad przyjęto w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XXII zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji. 
6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7.  Informacja o funkcjonowaniu Mazowieckiej Izby Rolniczej. 
     a)  dyskusja 



8.  Informacja o działalności Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa  
      w  Makowie  Mazowieckim w zakresie obsługi rolnictwa  
     a) dyskusja 
9.  Informacja o działalności  MODR  Powiatowego Zespołu Doradców w  
     Makowie  Mazowieckim. 
     a) dyskusja    
10. Nabycie nieruchomości na  urządzenie drogi gminnej w Karniewie . 
      a) podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości na urządzenie drogi  
          gminnej. 
11. Wprowadzenie zmian w „Gminnym Programie Profilaktyki i   
      Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych i Narkomanii” na rok 2009. 

a)  podjęcie uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian w „Gminnym  
   Programie  Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                                         
   i Narkomanii” na  rok 2009. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach: 
       a)  zaciągnięcia długoterminowych poŜyczek,  
       b)  udzielenia pomocy finansowej dla powiatu makowskiego, 
       c)  zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok, 

  13. Odpowiedzi na interpelacje radnych 
  14. Wolne wnioski i zapytania. 
  15. Zamknięcie obrad.    
 
Ad.pkt.3. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest 

do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad.   
Przewodniczący pytał, kto jest za odczytaniem protokołu. Poprosił o 

zgłaszanie uwag i wniosków co do jego treści. 
PoniewaŜ nikt z radnych  nie wnioskował o odczytanie protokołu ani  nie 

zgłaszał Ŝadnych uwag - radni jednogłośnie przyjęli protokół z XXII zwyczajnej 
sesji, odbytej w dniu  9 czerwca  2009 roku.    
 
Ad.pkt.4. 
      
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.    

Do przedstawionej przedmiotowej  informacji uczestnicy obrad Ŝadnych 
uwag nie wnosili.  
 (informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu)   
         
 
Ad.pkt.5. 
         



 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  

 
 Radna Barbara Kuczyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty,   
Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła posiedzenie                
w dniu 22 lipca  2009 r, na którym omawiano i analizowano  materiały sesyjne w 
przedmiocie:  
    a) projekty uchwał w sprawach: 
 - zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki,  
 - zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki,   
  - udzielenia pomocy finansowej dla powiatu makowskiego, 
 - zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok, 
 - nabycia nieruchomości na urządzenie drogi gminnej, 
 - wprowadzenia zmian w „Gminnym Programie Profilaktyki i      
           Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii” na rok 2009, 
 
Omawiano równieŜ sprawy związane z rozpoczęciem prac remontowych 
budynku ośrodka zdrowia w Karniewie, 
 
 Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu   
i Finansów. Komisja odbyła dwa posiedzenia. W dniu 21 lipca 2009 roku, 
podobnie jak Komisja Zdrowia  analizowano wszystkie materiały sesyjne.  
 Wszystkie projekty uchwał zaopiniowano pozytywnie.  

 
  Radny Andrzej Chełchowski  – Z-ca Przewodniczącego  Komisji 

Rolnictwa, Przemysłu i Usług, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
PrzeciwpoŜarowej – Komisja w dniu 21 lipca  br. analizowała i opiniowała 
materiały będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. Projekty uchwał 
zaopiniowano pozytywnie.  
      
Ad.pkt.6. 
   
 Radny Andrzej Chełchowski – kiedyś wójt stawał na głowie, by gmina 
miała telefony. Te które były załoŜone dawniej w tej chwili są nieuŜyteczne. U 
nas jest odcinek 500 metrów które trzeba wymienić. Telekomunikacja była tak 
wspaniała, ze przyjechali do nas i chcieli, by mieszkańcy z nich zrezygnowali. Ja 
chętnie bym zrezygnował, ale niech mi zapłacą 3 tyś zł, bo ja jak zakładałem, to 
musiałem zapłacić. Niech telekomunikacja się tym zajmie, niech coś zrobią.  To 
jest rozbój w biały dzień. Ja bym prosił od Przewodniczącego na piśmie, nich 
zaprosi kogoś kompetentnego na sesję, niech zajmie jakieś stanowisko.  
 Wykaszanie rowów – w Olsztyńskim, mówił Radny Chełchowski, 
wszystkie rowy przy krajówkach są wykoszone. Czy my to jesteśmy inna Polska, 
czy tam, są inne pieniądze. Czy tam odgórnie idą większe środki. Ja Pana 
rozumię, Ŝe na wykaszanie nie ma pieniędzy, ale na wyjazdach na 



skrzyŜowaniach, na zakrętach winno być wykoszone, bo trzeba wyjechać na 
połowę drogi Ŝeby coś zobaczyć. To powinno być zrobione. Bo to jest na drogach 
gminnych i krajówce.  Nie pieniędzy to nie ma ale chociaŜ te skrzyŜowania 
powinny  być zrobione.  
 Na następną sesję zaprosimy przedstawiciela Telekomunikacji Polskiej – 
stwierdził radny Grzegorz Wawrzonkowski. Niech zajmie stanowisko w tej 
sprawie.   
 To jest zasadne. Co kolega mówił – powiedział Przewodniczący Rady, ale 
ten kryzys dopada nas ze wszystkich stron. Byłem na spotkaniu w piątek z 
przedstawicielami Zarządów dróg. Była euforia, miały być zatoczki w 
Tłucznicach, i wiele innych rzeczy dla Karniewo, ale w poniedziałek dostałem 
wiadomość, ze to juŜ nie jest aktualne, bo ministerstwom zablokowało środki dla 
zarządu dróg.   
 
 Radny Robert Otłowski – by chociaŜ symbolicznie udroŜnić drogę na 
zakręcie do Krzemienia. Tam nie było robione od wieków, a ma jednak 
znaczenie. Ten odcinek naleŜy do naszej gminy. Nie chodzi o rok bieŜący, ale 
moŜe w następnym roku moŜna byłoby coś z tym zrobić, przynajmniej nie 
zostawiać na następną kadencję.   
 
Ad.pkt.7. 
  
 Macie państwo radni informację na temat funkcjonowania MIR – 
powiedział radny Grzegorz Wawrzonkowski. Działalność ich jest powiązana z 
innymi instytucjami.  
 Wszyscy sołtysi wiedzą, Ŝe gmina płaci na działalność Izb Rolniczych – 
mówił radny Andrzej Che3łchowski. Dobrze byłoby odczytać, to co do tej pory 
zrobiono. Następnie dyskutant odczytał treść informacji.  
 Więcej głosów w dyskusji nie zabierano.  

Rada jednogłośnie przyjęła Informacja o funkcjonowaniu Mazowieckiej 
Izby Rolniczej do zatwierdzającej wiadomości, w brzmieniu załącznika Nr 2 do 
protokołu.  

   
Ad.pkt.8. 
 
 Mieliśmy przyjemność gościć na posiedzeniach komisji Pana  kierownika 
ARiMR, który dosyć rzeczowo zapoznał nas z działaniami agencji na rzecz 
rolnictwa – powiedział radny Wawrzonkowski.  
 Następnie głos zabrał radny Michał Jasiński, który poinformował  
uczestników obrad o tym co najwaŜniejsze.  W tej chwili nie ma Ŝadnego 
składania wniosków, poza tymi które mówią o rozpoczynaniu działalności 
gospodarczej. W tej chwili jest sezon kontroli i zatwierdzania wniosków na 
dopłaty. W tej chwili mamy juŜ zatwierdzonych wniosków w systemie, ale 
dopłaty będą najprawdopodobniej w większości wypłacane w okresie grudzień – 



styczeń. Od 1 lipca prowadzone są kontrole związane z bydłem, związane z 
dokumentacją z ewidencją itp.  Na 300 kontroli w powiecie prawie 70 procent 
będzie w gminie Karniewo. Za podstawowe uchybienia mogą być stosowane 
kary. W pierwszym roku 3 % dopłat.  
Trzoda chlewna – od 1 lipca na wszystkich spędach lekarze wymagają 
zaświadczeń o tym Ŝe gospodarstwo jest wolne od choroby Auszkiego, Ŝe 
gospodarstwo było w tym kierunku badane. JeŜeli badań nie było kaŜdy rolnik 
będzie musiał wykonać to we własnym zakresie, a to sporo kosztuje.  
 Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Makowie 
powiększyła sobie lokal – kontynuował radny Jasiński. Starostwo stara się o 
stworzenie jak najlepszych warunków do pracy dla nas ale i dla rolników. 
Dlatego nasze biura przeniesiono do lokali po hotelu. Tam równieŜ jest 
Powiatowy Zespół Doradców. TakŜe instytucje obsługujące rolnictwo są 
usytuowane obok siebie.   
 Głosów w dyskusji nie zabierano.   
 Rada jednogłośnie   przyjęła informację o działalności Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa   w  Makowie  Mazowieckim w 
zakresie obsługi rolnictwa   do zatwierdzającej wiadomości, w brzmieniu 
załącznika Nr 3 do protokołu 
 
Ad.pkt.9 

 
 Pani Barbara Karol – Kierownik Powiatowego Zespołu Doradców w 
swojej wypowiedzi omówiła po krotce to co jest najwaŜniejsze w działalności 
doradców rolniczych a jednocześnie co jest najwaŜniejsze dla rolników.            
M. innymi o organizowanych szkoleniach dla rolników, o wapnowaniu gleb itp. 
Zachęcała do korzystania z porad doradców.     
 Rada jednogłośnie przyjęła informację o działalności  MODR  
Powiatowego Zespołu Doradców w  Makowie  Mazowieckim do zatwierdzającej 
wiadomości, w brzmieniu załącznika Nr 4do protokołu.  
 
Ad.pkt.10 

 
 Pan Wójt w swoim wystąpieniu juŜ powiedział, ze droga  gminna na 
złączeniu z krajówką musi być pod katem prostym.   
 PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu – radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. 

 Radni 14 głosami „za” przy jednym „ wstrzymującym się” podjęli 
uchwałę Nr XXIII/132/09 w sprawie nabycia nieruchomości na urządzenie drogi 
gminnej., w brzmieniu załącznika nr 5 do protokołu.   
 
Ad.pkt.11 

 



 Zgodnie z propozycja radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego wyjaśnień 
udzieliła Pani Marianna Michalska – Skarbnik Gminy. Na poprzedniej sesji 
podjęto uchwałę o udzieleniu pomocy dla powiatu makowskiego na program 
zwalczania alkoholizmu i narkomanii., co nie jest zapisane w gminnym 
programie profilaktyki na rok 2009. Taki program przez powiat został 
zrealizowany, otrzymaliśmy ostateczna wersje porozumienia. By uchwała była 
zgodna z tym preliminarzem musi być dokonana zmiana w programie.   
 PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji, Przewodniczący 
Rady odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
Rada Gminy  w głosowaniu jawnym podjęła jednogłośnie (15 głosami „za”) 
uchwałę  Nr XXIII/133/09  w sprawie   wprowadzenia zmian w „Gminnym 
Programie  Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Narkomanii” na  rok 2009, stanowiącą załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Ad.pkt.12.    
ppkt a    
  
 W zawiązku z tym, Ŝe  na termomodernizację budynku szkoły 
podstawowej w Romanowie moŜemy otrzymać poŜyczkę z WFOŚ tylko w 
kwocie 100.000 zł.,  na poprzedniej sesji zmieniony został załącznik do głównej 
uchwały budŜetowej – wyjaśniała Pani Skarbnik. Musi być i zmieniona uchwała 
o poŜyczce, z przyjęciem kwoty zgodnej z załącznikiem do budŜetu. śeby 
zaciągnąć poŜyczkę na termomodernizację budynku ośrodka zdrowia w 
Karniewie, musi być uporządkowana pierwsza uchwała w sprawie zaciągnięcia  
długoterminowej poŜyczki. 
 PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekty uchwał. 
 Rada Gminy  w głosowaniu jawnym podjęła : 
- jednogłośnie (15 głosami „za”) uchwałę  Nr XXIII/134/09  w sprawie   

zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki  – stanowiącą załącznik nr 7 do  
protokółu 

- jednogłośnie (15 głosami „za”) uchwałę  Nr XXIII/135/09  w sprawie   
  zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki  – stanowiącą załącznik nr 8 do    
   protokółu 
 
ppkt. b  
  

Pomoc dla powiatu makowskiego – tak jak mówiła Pani Skarbnik, dotyczy 
1 tysiąca złotych na zwalczanie narkomanii.  – powiedział Przewodniczący Rady. 
Następnie odczytał projekt uchwały.  
 Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIII/136/09 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla powiatu makowskiego, w brzmieniu 
załącznika nr 9 do uchwały. 
 



ppkt c    
 
 Zmiany jakie wprowadzamy w naszym budŜecie – informowała pani 
Skarbnik, nie mają wpływu na ostateczne kwoty budŜetu. Wprowadzamy tylko 
nowy rozdział w naszym budŜecie dotyczący wydatków na fundusz wsparcia dla 
policji w Makowie. Tu przeznaczamy 1.360 zł  za zabezpieczenie porządku na 
„STOPIE” i 1.000 zł na ufundowanie sztandaru. Następnie w dziale 851 
przeznaczamy  1.000 zł  dla powiatu makowskiego w związku z tym ze to jest 
pomoc finansowana, musi być zmieniona klasyfikacja budŜetowa.      
 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  zmiany 
uchwały budŜetowej na 2009 rok. Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr 
XXII/137/09 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok, stanowiącą 
załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Ad.pkt.13.  
 
  Pan Józef Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje powiedział m. innymi: 

- kaŜda interpelacja  jest tak zasadna jak to co robi się na terenie gminy, bo 
wykaszanie rowów przydroŜnych jest wykonywane.  Robi i zarząd dróg 
powiatowych, jak widzicie państwo do Czarnostowa jest trochę zrobione. Nie 
od razu wszystko. Będziemy starali się to robić.  

 - droga do wsi Zawady, zgłaszana przez radnego Otłowskiego. KaŜda droga jest 
konieczna i potrzebna. Mnie tylko zastanawia, dlaczego w naszej gminie jest aŜ 
153 km dróg gminnych, a np. w gminie Krasne maja ok. 60 km. Tyle jest dróg 
koniecznych do utwardzenia, ale ten odcinek  jest teŜ potrzebny. Jak to zrobić, 
Ŝeby te drogi nie zarastały. Nie mamy męŜczyzn, którzy by się tym zajęli.    

  
 Interpelanci nie Ŝądali udzielenia dodatkowych wyjaśnień na piśmie.  
 
 
Ad.pkt.14.    
   

Radny Andrzej Chełchowski pytał, czy zarejestrowany jest juŜ 
Międzygminnego  Związku Regionu Ciechanowskiego ? 

Związek jest juŜ zarejestrowany – odpowiedział pan Józef Stopa.  
Co dalej z ośrodkiem zdrowia – to kolejne pytanie radnego Andrzeja 

Chełchowskiego. Czy Pani Karczewska wyraziła zgodę na remont czy nie, bo jak 
pani doktor będzie się długo zastanawiała, to do października nic nie zrobimy.  

Współpraca z Panią Karczewską była dobra jest dobra i będzie dobra – 
mówiła Pan Józef Stopa. UwaŜam, Ŝe sprawę załatwimy polubownie. Z resztą 
będziemy widzieć, czy robota jest robiona czy teŜ nie.  

 



Pan Edward Cejmer – sołtys wsi śabin Łukowski sygnalizował sprawę 
wałęsającego się psa. Cos trzeba z nim zrobić.  
- wyjazd na drogę powiatową z drogi gminnej z śabina Łukowskiego. Tam są 
głogi i praktycznie trzeba wyjechać dom pół osi, by zobaczyć czy coś nie jedzie. 
Jest z tym problem.  
   Te głogi rosną przy drodze powiatowej – stwierdził Przewodniczący 
Rady. Ten temat przekaŜemy do Zarządu Dróg.  
   Pan Kazimierz Szwejkowski – sołtys wsi Leśniewo wnioskował o 
posypanie nawierzchni utwardzonej drogi w Leśniewie, poniewaŜ w czasie 
wysokich temperatur asfalt się odkleja. Wszędzie jest posypane a u nas jest czarna 
smoła.  
  Na pewno wszystkie usterki będą usuwane przez wykonawcę – mówił Pan 
Wójt. Tam teŜ będzie poprawione.  JeŜeli SA takie sytuacje proszę zgłaszać do 
nas. Jest wykonawca będzie musiał to poprawić.  
  
Ad.pkt.13.    

    
Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 

wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XXIII zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
           
                           Przewodniczący Rady Gminy 
                       mgr Grzegorz Wawrzonkowski  
         
Protokółowała :                         
 
Inspektor ds. organizacyjnych            
(-) Danuta Michalska           
 
 


